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Slovo šéfredaktorky 

Tak nám začal nový rok. 

Ten minulý, alespoň ten můj, nebyl nejlepší. Navíc mi přišlo, že už 

jsem hlavně ke konci tím rokem jen tak zmateně proplouvala a 

ztrácela jsem o čase pojem. Myslím si, že to bylo způsobeno 

především tím, že jsem neprožívala daný okamžik, ale byla jsem 

buď zaseknutá v minulosti, nebo jsem se příliš starala o 

budoucnost. 

A tak doufám, že tenhle rok bude lepší. Předsevzetí si moc 

nedávám, ale tenhle rok jsem se pro jedno rozhodla. Žít tady a teď. 

Už teď se moc těším, co mi rok 2022 přinese. S některými věcmi už 

počítám, například s mou a Locičinou první výpravou, kterou 

máme na starosti, ale určitě mě čeká i spoustu nečekaných zážitků, 

o kterých zatím nemám ani zdání. 

Tak přeji hodně sil do začátku roku! 

Ponožka 
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Slovo vedoucí  
 

Milé kytičky, 

Doufám, že jste si pořádně užily Vánoce, rozbalily dárky, 

navštívily prarodiče a stoprocentně načerpaly energii a sílu na ten 

nový rok 2022. Taky do roku 2022 vstoupíme v duchu skautského 

zákona. Tím se pro tento měsíc stává bod „Skautka je zdvořilá“☺. 

Zdvořilost je něco, čím druhým ukazujeme, že se umíme chovat  

k lidem. Hezky pozdravím, poděkuju, popřeju hezký den, pustím 

si sednout starší paní nebo pána v MHD, pomůžu s těžkou taškou, 

společně si popřejeme dobrou chuť, ocením někoho za dobře 

odvedenou práci… Je toho opravdu hodně, co se dá vyjmenovat. 

Každopádně zdvořilostí se nejen vyjadřuje naše morální chování, 

ale i úcta a respekt k druhým. To znamená, že každý z nás si 

zaslouží slušné zacházení a taky, aby jeho práce byla doceněna. 

Chci říct, že každý rád slyší, že se jeho práce dobře vyvedla. Tak se 

prosím zaměřte tento měsíc na to, co pro Vás dělají lidé kolem. 

Podívejte se na tu práci, oceňte ji, a taky buďte zdvořilý k sobě a 

k okolí. Nezapomeňte dělat dobré skutky a myslet v duchu 

skautského zákona. Čím lépe vkročíte do roku 2022, tím bude lepší. 

Tak do toho kytičky!! 

Dáda 
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Narozeninové pišišinky 

12. 1.-Nanuk 

24. 1.-Popelka 

25. 1.-Kačka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Co nás čeká v lednu? 
 

5.1.-Oddílovka 

7. - 9.1.-Oddílová výprava 

22.1.-Brusle a deskovky 
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Pozvánky na akce 
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Skautský zákon měsíce: 

Skautka je zdvořilá. 

 

Otázky na zamyšlení: 

1.Co pro tebe tenhle bod zákona znamená? 

2.Ocitla jsi se někdy v situaci, kdy k tobě 

byl někdo nezdvořilý? Jak ses v tu chvíli 

cítila? 

3.Ocitla jsi se někdy v situaci, ve které bylo 

těžké ho dodržet? 

4.Ke komu a kdy by ses měla chovat 

zdvořile? 

5.Je podle tebe někdy nezdvořilost omluvitelná? Pokud ano, 

v jakém případě? 

 

Úkoly: 
1.Nezapomínej během dne na kouzelná slůvka a používej je! 

2.Sepiš si, jak můžeš své osobní plnění tohohle bodu vylepšit a 

následně se o to pokus. 

3.Snaž se přemýšlet nad tím, co říkáš dříve, než to vypustíš z pusy. 

4.Pokud je to možné, omez sprostá slova a nadávky.  
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5. Napiš článek do Bílé směsi o tomhle zákonu. Můžeš složit báseň, 

nakreslit obrázek nebo napsat příběh podle vaší zkušenosti se 

zákonem či vymyšlený. Fantazii se meze nekladou! 

Ponožka 

ROZHOVOR 
5. bod skautského zákona–skautka je zdvořilá 

 

Jak bys vysvětlila zákon skautka je zdvořilá? 

Nejlíp bych to asi přirovnala k úctě k ostatním. Skautka by měla 

umět pozdravit, poprosit a mluvit s ostatními hezky. 

 

Považuješ se za zdvořilou, daří se ti plnit tento zákon?  

Hele tenhle zrovna jo :D když se 

chovám hezky k ostatním, všechno 

jde líp. To se mi už podařilo 

otestovat spoustakrát. 

 

Kdy a vůči komu je podle tebe 

důležité být zdvořilá? 

Vůči všem a vždycky. I když nás někdo naštve, měla by naše 

reakce zůstat v rámci slušnosti. Ale hlavně asi ke starším, nějak 

nadřízeným, a tak podobně. 

 

Měla by, podle tebe, patřit zdvořilost do skautských zákonů? 

Jo, určitě. 
 

 



8 
 
 
 
 

Mohla by společnost fungovat bez zdvořilosti a vzájemné úcty? 

Ano, ale dost těžko podle mě. 

Děkuji moc za rozhovor a skvělé odpovědi.  

 

A s kým vůbec byl tento rozhovor? Můžete tipovat! Odpověď 

najdete v dalším vydání Bílé směsi. 

Předchozí rozhovor byl s Locikou. 

 

Kačka jakožto reportér 
 

 

Zápisy z táborové kroniky 

 

9.den 

Den jsme započaly rozcvičkou, po které následovalo zahájení. A 

potom nám ze skleničky utekl jeden duch. Tak jsme si musely 

udělat ochranné amulety, aby nás nezabil. Pak byly zprávy, po 

kterých jsme hledaly Lexikon duchů, abychom zjistily, jaký duch 

nám utekl.  Následně jsme hrály hru, ve které jsme měly toho 

ducha uvěznit, ale když byl duch v určitém živlu, tak museli jeho 

vládci mlčet. U oběda jsme stále mlčely. Po obědě jsme stříkaly 

stříkačkami na papíry, čímž jsme konečně ducha uvěznily. Poté 

byla večere, kterou následoval nástup, táborák a spánek. 

Maky-vládkyně ohně 
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Články od vás 

 

Mikulášský výlet 
5. prosince jsme se sešly na Hlavním nádraží, abychom se mohly 

vydat za Mikulášem do obory Holedné. Po cestě se nám stal sice 

malý omyl a přejely jsme zastávku, kde jsme měly vystoupit, ale 

nakonec se nám úspěšně podařilo dojet tam, kam jsme měly, kde 

jsme se potkaly s Eliškou. 

Byla sice zima, ale krásně zasněžená krajina nám dodávala vánoční 

a mikulášskou atmosféru. Po cestě jsme potkali anděla a čerta, kteří 

řekli, že nás dovedou za Mikulášem. Poté jsme přemýšleli o našich 

skutcích z proběhlého roku a pokračovali v cestě směr rozhledna. 
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Byla opravdu hustá mlha, takže jsme toho z rozhledny moc 

neviděli, ale díky krásně zasněžené krajině nám to ani nevadilo. 

Nakonec jsme potkali i Mikuláše, který nám dal moc dobrou 

Mikulášskou nadílku. 

Výlet jsme zakončili děkovacím rituálem a vydaly jsme se zpátky 

do tepla našich domovů. 

Poci 

 

Vánoční besídka 2021 
Letos byla naše Vánoční besídka pořádaná v sále, a ne v Dělňáku. 

Nemohly se na nás přijít podívat rodiče, ale všechno se pro ně 

natáčelo a teď se na to můžou hezky doma, v teple a v pohodě 
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podívat       . Moderátorky letošní besídky byly Ponožka a Kačka. 

Byly tam i holky z 67. oddílu a kluci. Jako první měly představení 

Kopretiny, které tančily na 

písničku „Najednou“ z Ledového 

království. Poté jsme šly my 

(Konvalinky). Měly jsme 

připravenou scénku o tom, jak 

jsme se na Štědrý den propadly 

do podsvětí. Po nás šly 

Sedmikrásky, které si připravily 

„muzikál“ s písničkou kterou si samy nazpívaly. A pak přišlo 

všechno to děkování: Vedoucím oddílu (Dádě a Elišce), vedoucím 

střediska, rádkyním a všem dalším vedoucím. No a pak už jsme si 

jen zazpívaly koledy (i když jsme žádnou neznalý do konce       ) a 

rozbalily jsme si dárky. Pak už jsme uklízely a postupně odcházely 

domů. Byla to super besídka! 

Nanuk 
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Kaččina ročníková práce-vznik 

skautingu 

 

Část pátá – dívčí skauting 
V roce 1908 započala skautská činnost, ale jak lze usoudit z názvu 

Baden-Powellovy knihy, skauting byl 

původně pouze pro chlapce, a ne pro 

dívky. Zde přichází další slavná 

jména, Olave a Agnes Baden-Powell 

– manželka a sestra Roberta Baden-

Powella. Tyto ženy, za pomoci 

Roberta, založily dívčí skauting, a to 

v roce 1910. Olave se pak ujala jeho 

vedení od roku 1912. V roce 1919 se 

také podílela na založení 

mezinárodní rady, kterou i následně 

vedla a v roce 1920 zorganizovala 

první mezinárodní konferenci 

skautek. Nyní fungují jak chlapecké, 

smíšené tak i čistě dívčí oddíly. 

-Kačka 

 


